
Generalforsamling i Mahjong Danmark 4. oktober 2008

Antal til stede: 9 (fra bestyrelsen Lena Smith, Tina Christensen og Henrik Leth)

   1. Valg af dirigent
   2. Godkendelse af indkaldelse og dagsorden
   3. Valg af referent
   4. Bestyrelsen aflægger beretning
   5. Forelæggelse og godkendelse af regnskab og budget
   6. Beretninger fra repræsentanter og komiteer
   7. Indkomne forslag; herunder 2 forslag fra bestyrelsen
   8. Valg af bestyrelse
   9. Valg af revision
  10. Valg af repræsentanter og nedsættelse af komiteer
  11. Eventuelt

1. Valg af dirigent

Bestyrelsen foreslår Freddy Christiansen. Enstemmigt valgt.

2. Godkendelse af indkaldelse og dagsorden

Ingen protester.

3. Valg af referent

Henrik Leth blev valgt.

4. Bestyrelsen aflægger beretning

Formandens beretning på hjemmesiden (http://mahjong.dk/filer/mjberetning2008.pdf). Det har 
været et godt år. Det er godt, at der også er sociale aktiviteter. Ellers ingen spørgsmål eller 
kommentarer til formandens beretning.

5. Forelæggelse og godkendelse af regnskab og budget

Kassereren har desværre måtte melde afbud. Vi vil præsentere regnskab og budget på nettet og 
så afholde en kort fortsættelse af generalforsamlingen en torsdag aften for diskussion og 
godkendelse. Vi besluttede at fortsætte torsdag den 23. oktober.

Vi ønsker ikke mange annoncører på vores hjemmeside – kun diskret, og nogle der vil betale pænt. 
Vi ønsker ikke at blive for tæt knyttet til nogle, hvor det kun handler om penge.

Kan vi sælge navnet på en turnering til sponsor? Vi mangler ikke penge så meget, at vi rent faktisk 
vil forsøge.

6. Beretninger fra repræsentanter og komiteer

EMAberetning, Mahjong Danmarks generalforsamling 4. oktober 2008

European Mahjong Association
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Tina Christensen er vicepræsident, Morten Andersen er Danmarks anden repræsentant.

Egentlig blev der valgt to vicepræsidenter ved generalforsamlingen 2007 i København, men Martin 
Rep er trådt tilbage fra sin post (pga. hollandske forhold), og en ny vicepræsident vil først blive 
valgt ved generalforsamlingen 2009 i Østrig.

EMA har 12 medlemslande og et 13. (Belgien) på vej. Siden generalforsamlingen 2007 er Spanien, 
Rusland, Slovakiet, Finland og Sverige kommet med i flokken; optagelsen skal dog officielt 
bekræftes på generalforsamlingen i 2009.

I år har EMA udarbejdet en europæisk regelstandard for Riichi. Der er udarbejdet et sæt 
regulations for MCRturneringer og en Referee Manual som vil være gældende fra 1. januar 2009. 
Der er indført to nye europæiske rankinglister for Riichiturneringer og for online MCRturneringer 
ved MahjongTime.

Der har været afholdt 14 MERSturneringer inden for det sidste år, og 4 riichiturneringer, herunder 
det første europamesterskab i Riichi.

EMA er involveret i afholdelsen af VM i 2010 som vil finde sted i Utrecht i Holland d. 26.29. august 
2010. Der er diskussioner om format. Første udmelding er 200 spillere, og de skal fordeles mellem 
verdensdelene.

WMOberetning, Mahjong Danmarks generalforsamling 4. oktober 2008

World Mahjong Organization

I november 2007 repræsenterede Henrik Leth Mahjong Danmark ved WMO General Meeting i 
Kina.

Tina Christensen er siden blevet Consultant for WMO og medlem af Technique, Rules and Pin 
Committee.

DTFberetning, Mahjong Danmarks generalforsamling 4. oktober 2008

Danmarks TankesportsForbund

Tina Christensen deltog som fungerende formand i Tankesportsforbundets årsmøde d. 18. juni 
2008.

Mahjong Danmark har i 2008 modtaget kr. 4742, Det er kr. 3000, i grundbeløb og 49,77 pr. 
medlem (35 stk.).

7. Indkomne forslag; herunder 2 forslag fra bestyrelsen

Vedtægtsændringer, forslag på hjemmeside: Vi ønsker ikke, at udmeldelse ved restance sker 
automatisk – bestyrelsen skal tage stilling (derfor §4 stk. 4). Enstemmigt vedtaget.

Aktivitetsfond, forslag på hjemmeside: Måske ”fond” er et dårligt ord (pga. juridiske implikationer), 
forslag om ændring til ”Aktivitetskontoen”. Enstemmigt vedtaget.

8. Valg af bestyrelse
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Anders Labich genopstiller ikke, men de 4 andre gør (Lena Smith, Tina Christensen, Morten 
Andersen og Henrik Leth).

Henrik Krogh Nielsen opstiller; der er ikke andre opstillede.

Da der kan være fem personer i bestyrelsen, er alle valgt.

9. Valg af revision

Frank Rostved genopstiller som revisor og Linda G. Karlsson som suppleant. Begge er genvalgt.
10. Valg af repræsentanter og nedsættelse af komiteer

EMA: Tina Christensen og Morten Andersen genopstiller begge. Valgt.

WMO: Henrik Leth genvalgt som Mahjong Danmarks repræsentant i WMO. Samtidig er Tina blevet 
Consultant for WMO og medlem af WMO's Technical, Rule and Pin Committee.

DTF: Tina Christensen genopstiller. Valgt.

Posterne er på få hænder; kan dette give problemer? Der er stor videndeling i bestyrelsen, og der 
kræves en del viden om foreningen for at deltagelse i udvalgene giver mening.

11. Eventuelt

Er der tanke om at skaffe egne lokaler? Ikke umiddelbart; vi skal blive nogle flere, hvis det skal 
blive aktuelt, da det kan være ret kostbart.

Har vi nogen startpakke, hvis man vil starte op i en ny by? Nej, men vi vil gerne hjælpe! Og vi har 
en flyer.

Det ville være rart, hvis der ved hvert arrangement er valgt en person til at skrive til nyhedsbrevet. 
Redaktøren skal nok rette det til for dem, der ikke skriver så godt dansk. Planen er, at der skal 
udkomme 3 nyhedsbreve om året.

Julefrokost i København, forslag: Hos Freddy C den 6. december.

Generalforsamlingen hæves foreløbigt kl. 11:10.

Fortsættelse 23. oktober kl. 18
Antal til stede: 8 (fra bestyrelsen Lena Smith, Tina Christensen, Morten Andersen og Henrik Leth)
Freddy Christiansen fortsætter som dirigent og Henrik Leth som referent.

5. Forelæggelse og godkendelse af regnskab og budget

Regnskab og budget på nettet: http://mahjong.dk/aktiviteter/generalforsamling/2008/

Kassereren gennemgår regnskabet. Aktivitetskontoen er en del af ”Div. turntilskud”.

Regnskabet er enstemmigt godkendt.

Budgettet ligeledes gennemgået. Posten ”EMunderskud” henviser til OEMC07 i København, da 
nogle fra komiteen har lagt penge ud til at dække underskud, som det budgetterede beløb vil 

3

http://mahjong.dk/aktiviteter/generalforsamling/2008/


dække en del af. ”Diverse” kan bruges til forskellige ting, der måtte blive brug for, f.eks. 
”Aktivitetskonto”.

Budgettet er enstemmigt godkendt.

Generalforsamlingen hæves endeligt 18:20.
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